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Jön az ősz 

Jön már az ismerős, 

széllábú, deres ősz. 

Sepreget, kotorász, 

meg-meg-áll, lombot ráz. 

Lombot ráz, diót ver, 

krumplit ás, szüretel. 

Sóhajtozz nagyokat, 

s harapja, kurtítja, 

a hosszú napokat. 

Kányádi Sándor 

A TÁJHÁZ 

Egy 2011-2014-ig tartó Central Europe pályázat keretében az 
önkormányzat támogatást nyert tájház felépítésére. A tájház 
célja, hogy bemutassa a régi gyógynövénygyűjtési 

hagyományokat, valamint ma hogyan lehet felhasználni azokat 
a növényeket, amelyeket a természetvédelmi területeken 
gyűjtenek. Az első teremben a kiskunsági régiót mutatjuk be 
képekkel és leírásokkal, a másodikban pedig a begyűjtött 
növények felhasználásait és a belőlük készült termékeket. 
Természetesen mindkét teremben helyet kapnak a helyi, 
illetve tájjellegű relikviák. A tájház megnyitójára a tervek 
szerint október 6-án kerül sor. 

Szántai József 
        projektmenedzser 
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK 
 

Kunadacs Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
2012. június 21-én megtartott ülésének napirendjei: 

 
1.) Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
2.) Tájékoztató a FKDM-TKT Kistérségi Társulás működéséről 
3.) Beszámoló a Kunadacs-Ladánybene Általános Iskola és 
Óvoda, Kunadacsi Napközi Otthonos Óvoda Intézményegysége 
2011-2012-es nevelési évben végzett munkájáról 
4.) Beszámoló a Kunadacs-Ladánybene Általános Iskola és 
Óvoda IV. Béla Általános Iskola Intézményegység 2011-2012-es 
tanévben végzett oktató-nevelő munkájáról 
5.) Beszámoló a községi könyvtár 2011. évi munkájáról 
6.) A hulladékszállítási díj megállapítása 
7.) Egyes önkormányzati rendeletek és önkormányzati rendelet 
szabálysértési tényállásainak hatályon kívül helyezéséről 
8.) Az önkormányzat vagyonrendeletének megalkotása 
9.) Községi falunap értékelése 
10.) Önkormányzati társulási megállapodások felülvizsgálata 
11.) A településrendezési eszközök készítésére vonatkozó 
tervezői szerződés módosítása 
12.) Nevelési, oktatási intézményben a 2012-2013. 
nevelési/oktatási évben az átlaglétszámtól történő eltérés 
engedélyezése 
13.) Magyar Vöröskereszt támogatási kérelme 
 
Kunadacs Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
2012. július 19-én megtartott rendkívüli ülésének 
napirendje: 
 
1.) Kunadacs-Ladánybene Általános Iskola és Óvoda, Kunadacs 
Napközi Otthonos Óvoda, Ladánybene Napközi Otthonos Óvoda 
intézményegységek feladatellátási helyre a TÁMOP-3.1.11-12/2 
pályázat benyújtása 
2.) Önkormányzati tulajdonú belterületi szilárd burkolatú út 
karbantartására ajánlati felhívás elfogadása 
3.) Az orvosi rendelő felújítása lehetőségének tárgyalása    
4.) Az 597/27. hrsz-ú Kunadacs, Deák F. u. 8. szám alatti lakás 
bérbeadásának meghirdetése 
 
Kunadacs Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
2012. augusztus 6-án megtartott rendkívüli ülésének 
napirendje: 
1.) Önkormányzati tulajdonú belterületi szilárd burkolatú út 
karbantartására érkezett ajánlatok bontása és bírálata 
2.) A háziorvosi rendelő felújítására érkezett ajánlatok bontása 
és bírálata 
3.) A Tanyafejlesztési program előirányzat keretében biztosított 
támogatásra pályázat benyújtása 
4.) Az óvodafejlesztési (TÁMOP-3.1.11-12/2) pályázat 
benyújtása a Kunadacs-Ladánybene Általános Iskola és Óvoda 
Kunadacsi és a Ladánybenei Napközi Otthonos Óvoda 
intézményegység feladat-ellátási helyre 
 
Kunadacs Községi Önkormányzat Képviselő-testületének 
2012. augusztus 13-án megtartott rendkívüli ülésének 
napirendje: 
 
1.) A Tanyafejlesztési program előirányzat keretében nyújtott 
támogatásra pályázat előkészítése, pályázatírásra érkezett 
ajánlatok bontása és bírálata 

 

A teljes jegyzőkönyv hozzáférhető a könyvtárban 
illetve a www.kunadacs.hu honlapon. 

 

 
TÁJÉKOZTATÓ  

SZERVEZETI VÁLTOZÁSRÓL 
 
2012. január 1-jétől a megváltozott munkaképességű 
(egészségkárosodott) személyek részére új ellátórendszer 
került bevezetésre, melynek pénzbeli ellátásai:  
 

− a rehabilitációs ellátás és a  
− rokkantsági ellátás.  

 
A nyugdíjbiztosítási igazgatóságoknak a megváltozott 
munkaképességű személyek ellátásainak megállapításával, 
megszüntetésével kapcsolatos feladatai 2012. június 30-át 
követően megszűntek. E feladatokat 2012. július 1-jétől a 
rehabilitációs szakigazgatási szervek látják el, azaz esetünkben 
a Bács-Kiskun Megyei Rehabilitációs Szakigazgatási Szerv 
(Kecskemét).  
 
Azok az ügyek, amelyekben a hatósági eljárás 2012. július 1-jén 
folyamatban volt, hivatalból áttételre kerültek a 
nyugdíjbiztosítási igazgatóságtól a rehabilitációs szakigazgatási 
szervhez. Az érintett ügyfelek erről végzésben kapnak 
tájékoztatást. Ugyancsak átadásra kerültek azoknak a 2011. 
december 31-én III. csoportos rokkantsági, baleseti rokkantsági 
nyugdíjban, rendszeres szociális járadékban részesülő - az 
öregségi nyugdíjkorhatárt 5 éven túl betöltő, azaz 1954. 
december 31-ét követően született - személyeknek a komplex 
minősítés elvégzésére irányuló nyilatkozatai, akik azt 2012. 
március 31-ig a nyugdíjbiztosítási igazgatósághoz benyújtották. 
  
A fentiekben leírtak miatt az érintett személyek a komplex 
minősítés (felülvizsgálat) időpontjáról már nem a 
nyugdíjbiztosítási igazgatóságtól, hanem a rehabilitációs 
szakigazgatási szervtől fognak értesítést kapni. Az ellátások 
folyósítását, folyósítással összefüggő bejelentések intézését 
továbbra is a Nyugdíjfolyósító Igazgatóság (Budapest) végzi.  
 

 
Információnyújtással, ügyintézéssel állok az érintettek 

rendelkezésére a polgármesteri hivatalban szerdai 
napokon 800-1200 között. 

   
 

Stomfoliné Józsa Piroska   
családgondozó 

 

Kedves Kunadacsi Lakosok! 
 

Felépült a tájház. Egy ilyen épület azonban 
megérdemli, hogy Kunadacs történelmének 
emléktárgyaival töltsük meg. Ezért kérek mindenkit, 
akinek háztartásában még előfordul olyan használati 
tárgy, ami több évtizedes múlttal bír, és kiállítva 
szeretné viszontlátni, az jelezze az önkormányzatnál. 

 
Dunai László 

polgármester 
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Mit, mikor, hogyan? –  
A gyógynövénygyűjtés szabályai 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Tudatos és egészséges életmódra törekedve egyre többen és mind 
gyakrabban használunk gyógynövényeket a szintetikus gyógyszerek 
helyett. Sok gyógynövénnyel erdőn-mezőn járva egyszerűen és 
gyakran találkozhatunk, így sokakban fogalmazódott meg már a 
gondolat, hogy kedvenc gyógynövényeinket, akár saját kezűleg is 
begyűjthetjük egy-egy családi kirándulás, séta során. Ahhoz azonban, 
hogy az általunk gyűjtött, megszárított, esetleg fel is dolgozott 
gyógynövényeket később nyugodt szívvel használhassuk, vagy 
adhassuk családtagjainknak és szeretteinknek, ismernünk kell a 
gyógynövénygyűjtés írott és íratlan szabályait.  A Budapesti Corvinus 
Egyetem Kertészettudományi karán működő Gyógy, –és 
Aromanövények Tanszék kutatói a Traditional and wild projekt 
(http://traditionalandwild.eu/hu/) keretében többek között az egyes 
gyógynövényekkel kapcsolatos tradicionális tudást, a gyűjtésükkel 
kapcsolatos információkat és a növények hatóanyag-tartalmát 
vizsgálják. Kutatásaik tükrében lássuk, melyek a szakszerű 
gyógynövény gyűjtés legfontosabb szabályai! 
 
A növény felismerése… 
Az első és legfontosabb szabály a gyűjteni kívánt faj pontos ismerete, 
különös tekintettel azokra a küllemi (morfológiai) bélyegekre, 
amelyek alapján más hasonló rokonfajoktól megkülönböztethetőek. 
Sok esetben egy növénycsaládba több külsőre nagyon hasonló, de 
eltérő hatóanyag-tartalmú gyógynövény is tartozik, melyek közül 
értékes drogot nem mind ad. A hárs fajok esetén például csak a kis- és 
nagylevelű hárs gyűjthető és készíthető belőle otthon is biztonsággal 
fogyasztható gyógytea. A hazánkban szintén gyakori ezüsthárssal nem 
szabad összekeverni, mivel az a virágzatokon található csillagszőrök 
jelenléte miatt allergén hatású. Néhány gyógynövény esetén 
fokozottan fontos a fajok pontos felismerése a közeli rokon mérgező 
fajok miatt, mivel ezek a fajok nemcsak nagyon hasonlítanak 
egymásra, de hasonló élőhelyen is fordulnak elő. Jó példa erre a 
gyöktörzséért gyűjtött mezei zsurló és mérgező alkaloidot tartalmazó 
rokona, a mocsári zsurló. Vagy az igen kedvelt, virágáért és bogyójáért 
gyűjtött fekete bodza, melyet a mérgező gyalogbodzával keverhet 
össze a gyakorlatlan gyűjtő. Az erős hatású, mérgező növényeket már 
a begyűjtés során külön kell kezelni a többi, enyhe hatású 
gyógynövénytől, ügyelve arra, hogy ne keveredjenek össze az 

anyagok. Ilyen esetekben ajánlott a védőkesztyű használata, kerülni 
kell a száj és szem érintését és hazatérve fontos az alapos kézmosás is. 
Nagy figyelmet és védelmet érdemelnek a veszélyeztetett és védett 
fajok, ezeknek a gyűjtése szigorúan tilos. 
 
Mely részét kell gyűjteni a növénynek? 
Általában a növénynek azt a részét gyűjtjük, amiben a legmagasabb a 
hatóanyag-tartalom. Ha például a mezei cickafark herbáját gyűjtjük, 
legfeljebb 40 cm-es szárral szedjük a virágzó hajtásokat, mivel a szár 
alig tartalmaz illóolajat. A virágáért gyűjtött kamilla esetén a virágzati 
szárak hossza ne legyen túl hosszú (legfeljebb 5 cm)! Csipkebogyó 
esetén az elfeketedett és túl világos, míg borókánál az éretlen, zöld 
színű bogyókat nem szabad begyűjteni. 
 
Mikor kell gyűjteni? 
Alapvető szabályként elmondható, hogy napos, száraz időben célszerű 
gyűjteni, a párás, esős napok  nem alkalmasak gyógynövénygyűjtésre. 
A gyűjtés időpontját a hatóanyag tartalom határozza meg. Bár vannak 
bevált tradíciók, az optimális időpont minden fajnál más. Azt, hogy 
mikor érdemes gyűjteni, alapvetően meghatározza, mely részét 
gyűjtjük egy növénynek. A gyökerükért, gyöktörzsükért (orvosi ziliz) 
gyűjtött fajokat ősz végén-tavasszal, a kéreg drogot (kutyabenge) 
adókat kora tavasszal, a leveleket teljesen kifejlett állapotban 
(lándzsás útifű), a virágokat pedig nyílás kezdetén (hárs) gyűjtik. 
 
Hol gyűjthetünk? 
Elsőre talán nem is gondolnánk, de igen fontos helyesen 
megválasztanunk azt a helyet, ahol gyógynövényeket gyűjtünk. Tilos 
gyógynövényeket gyűjteni azokon a területeken, amelyek bármilyen 
természetvédelmi oltalom alatt állnak. Ajánlatos kerülni az út menti 
területeket is, itt ugyanis magas lehet a növények por- és nehézfém 
szennyezettsége, különösen jellemző az utóbbi a csalánra. 
Szántóföldek környékén szintén nem tanácsos gyűjteni, mivel ezeken 
a helyeken a korábban kijuttatott növényvédőszerek, toxikus anyagok 
halmozódhatnak föl a növényekben. 
 
Hogyan? 
Ahhoz, hogy jó minőségű drogot tudjunk begyűjteni, nélkülözhetetlen 
a célnak megfelelő eszközök használata: mindig legyen nálunk 
metszőolló, kés, kesztyű. A sérülékeny, érzékeny virágokat kosarakba, 
a terméseket, bogyókat vödrökbe, a kevésbé érzékeny hajtásokat és 
gyökereket zsákokba gyűjthetjük. 
 
Végül a legfontosabb: a fenntarthatóság… 
Hogy nemcsak mi, de később gyermekeink, unokáink is élvezhessék a 
természet ajándékait, eredeti épségében kell azt megőriznünk a 
következő generációknak is. Gyűjtés során tudatosan törekednünk 
kel, arra, hogy az élőhelyek ökológiai egyensúlyát ne bontsuk meg. 
Gyakorlati szempontból ez azt jelenti, hogy mindig kíméletesen 
gyűjtsük be a növényi részeket, úgy, hogy ne pusztuljon el a növény. A 
fás növényeknél (hárs, boróka) sose az ágak megcsonkításával 
gyűjtsük be a virágdrogot vagy bogyót! A herbát adó fajokat 
(kisezerjófű, mezei cickafark) pedig nem szabad gyökerestül 
kiszakítani a földből. 
Azzal is kímélhetjük környezetünket, gyűjtőhelyünket, ha nem 
minden évben ugyanazon a területen gyűjtjük be szokásos éves 
gyógynövény-szükségletünket. 
 

folytatás a következő oldalon… 
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A FEHÉRMÁLYVA 

A fehérmályva, más néven orvosi ziliz, 
Európában, Ázsiában, Afrika északi 
részein fordul elő. Nálunk is megtalálható 
folyóvizek árterében, nedves, mocsaras 
árokpartokon, illetve szikeseken. Évelő 
növény. A növény latin neve, „althea” a 
görög gyógyítás szóból származik, utalva 
gyógyhatására.  
A fehérmályvát már az ókorban is 
használták, egyiptomi, görög, kínai, szíriai, 
római ételek hozzávalója volt. Gyökere 
megfőzve, majd vajjal és vöröshagymával 
megsütve ízletes fogás. A gyökér kivonatát 
néha a halva nevű édesség készítésekor 
ízesítőként használták a Közel-Keleten. 
Virágai és fiatal levelei ehetőek, gyakran 
adták salátákhoz.  Régebben erős 
rostjaiból kötelet fontak és a 
papírgyártásban is alkalmazták. Emellett 
borogató szernek használták kelésekre, 
illetve szemgyulladás ellen. Halvány 
rózsaszínes virága díszítő értékkel is bír. 
 
Hogyan gyűjtsük? Hogyan tároljuk? 

A fehérmályva gyükereit kora tavasszal 
vagy október-novemberben ássuk ki, a 
leveleit virágzás előtt vagy virágzás 
kezdetén gyűjtsük! A gyökereket tisztítsuk 
és hámozzuk meg, ezután pár órán át 
szikkasszuk! Utána vágjuk apró kockákra. 
A szárítást 35-50 °C-on végezzük. Mivel a 
szikkasztott gyökerek hajlamosak a 
penészedésre, ne tároljuk 
műanyagtasakban, hanem vászon–, vagy 
papírzsákban! 

 

Mire jó a fehérmályva? 
Gyökere többek között különböző 
nyálkaanyagokat és kis mennyiségű 
illóolajat tartalmaz.  
Hurutoldó és köhögéscsillapító, ez a 
legfontosabb felhasználása. A gyökereket 
köhögés, légcsőhurut, rekedtség ellen 
teaként, teakeverékek alkotórészeként 
vagy szirupként, illetve tablettázott 
formában használják. Hatóanyaga bevonja 
a légutak, a gyomor, a bél nyálkahártyáját, 
így hurut esetén segít a gyulladások 
leküzdésében.  
Ismert, hogy vesegyulladásnál is 
védőréteget képez a vesében, e célból 
azonban ne hagyatkozzunk öngyógyításra, 
vesepanaszok esetén forduljunk orvoshoz!  

A nyálkaanyagok sajátossága, hogy 
nedvesség hatására térfogatuk 
sokszorosra nő, így megduzzadva ingerlik 
a belek falát, ezáltal a mályva gyökere és 
levele enyhe hashajtó hatású is. 
 
Hogyan fogyasszuk? 

Leveléből házilag forrázatot készíthetünk 
és ezt fogyaszthatjuk, valamint száj-, 
garat-, gégegyulladás esetén 
öblögetőszerként alkalmazhatjuk. 
 
Egy lehetséges elkészítési mód: 

1 teáskanál levéldrogot (1,4 g) 1,5 dl hideg 
vízben 1 óráig áztatunk állandó 
kevergetés közben, majd leszűrjük. Napi 
adagja 5 gramm.   
Hurutoldó teakeverék esetén – amely 
édesgyökeret, kamillavirágzatot és 
mórmályvavirágot tartalmaz –, 1 púpozott 
evőkanálnyi (kb. 5 g) teakeveréket 1 
csésze (kb. 2,5 dl) forró vízzel leöntünk, 
hagyjuk kihűlni, majd leszűrjük. Tetszés 
szerint ízesítve kortyonként fogyasszuk, 
naponta 1-3 csészével!  
 
Háttérinformáció: 
Az adatok, információk forrása a Corvinus 
Egyetem Kertészettudományi karának 
Gyógy- és Aromanövények Tanszéke. Az 
adatokat a tanszék munkatársai 
tudományos igényességgel állították 
össze.  
Az információk begyűjtését és a 
háttérkutatásokat a Central Europe 
program keretében az ERDF 
társfinanszírozásával folyó Traditional 
and Wild projekt biztosítja. 
www.traditionalandwild.eu 
 

 
 
 

További információ: 
Herendy Csilla kommunikációs vezető 

csilla.herendy@gmail.com 
+36 20 385 10 89 

 

 

ISKOLAI HÍREK 

 
Ha valami véget ér, 

mindig egy új kezdődik 
 

Sikerült a szünetben tartalmas programokat 
szervezni, örömteli pillanatokat szerezni a 
gyermekeinknek. Néptáncolhattak, 
lovagolhattak hétről-hétre. Az összefogásnak 
köszönhetően (SZÜLŐK, könyvtár, védőnő, 
Családsegitő és Gyermekjóléti Szolgálat, 
Összefogás Kunadacs Jövőjéért Egyesület, 
nyugdíjasok, Izsákné Prokk Szilvia, horgász tó, 
Vargatanya, óvoda, trambulinos, tűzoltóság, 
rendőrség, polgárőrség Menyhártné Naszvadi 
Erzsébet, Antal Lajos, Sipos Balázs, Kemény 
András, Áipli Zoltán, Gazdik Róbert, Princzel 
Róbert, önkormányzat, iskola) helyi 
sátortáborban vehettek részt gyermekeink, 
dúskálva az eseményekben. A 
kalotaszentkirályi gyerekekkel együtt 
élvezhették a programokat. Viszonzásul mi 
egyhetes ökotáborban vettünk részt náluk. Az 
idei 8. osztályosok pedig 3 napig a Balatonban 
lubickolhattak. Ez volt nyár. 
 

Jönnek a kérdőjelek válasz nélkül 
Így indítjuk az idei tanévet. Remény van arra, 
hogy januárban tisztábban látunk. Milyen 
változások várhatók? A járások 
megalakulásával, a Kormányhivatalok 
felállításával januártól az iskolák fenntartója az 
állam lesz. Működtetését az önkormányzat 
visszakérheti, erről szeptember 30-ig kell 
nyilatkoznia. Bízunk a jövőt biztosító ésszerű 
döntésükben. A pedagógiai programot, az 
SZMSZ-t december 31-ig felül kell vizsgálnunk. 
Szeptember végére várható a kerettantervek 
megjelenése, ami alapján el kell készíteni a 
helyi tanterveket. Mindezek 2013. 
szeptemberében lépnek életbe. A diákok jogai 
korlátozódnak. Az eddigi egyetértési jogok 
helyett véleményezési jogok illetik meg a 
tanulókat. Akik most, vagy később  kezdik meg 
a középiskolai tanulmányaikat, azoknak a 
tankötelezettségi kor 16 év. A heti 5-órás 
testnevelés az 1. és 5. osztályban kerül 
bevezetésre, és felmenő rendszerben 
folytatódik a következő években. A józan ész 
azt diktálja, hogy tanév közben átszervezések 
ne történjenek, így a  2012/13-as tanévben 
nagymértékű változások nem várhatók. A 
pedagógusok és az iskola valamennyi 
dolgozója készen áll a sok-sok kérdés, újszerű 
feladatok, kihívások megválaszolására, 
elvégzésére. Új kollégák is segítenek ebben: a 
magyar szakos és a 7. osztály osztályfőnöke 
Patkóné Milák Zsuzsanna, angol és 
kommunikáció szakos Hidasi Judit, az 1. 
osztályosok tanító nénije Hegedűs Edina. 
Várjuk továbbra is a szülők s mindazok 
segítéségét, támogatását, együttgondolkodását, 
akiknek szívügye az iskola és fontos Kunadacs 
jövője. 

 Tisztelettel:  
Pongráczné Zsuzsa 
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 A 2012-es sátortábor 
 
Az idén is részt vehettünk a háromnapos táborban, de a tavalyitól 
eltérően most a kalotaszentkirályi társaink is velünk sátoroztak. 
Míg ők az egész hetet itt töltötték, mi csak szerdán csatlakoztunk 
hozzájuk. Mi gyerekek összesen hetvenen voltunk. Szerdán reggel 
az iskolánál levertük a sátrainkat, ezután megtörtént az ünnepélyes 
zászlófelvonás, utána indultunk a halastóra, ki biciklivel, ki 
lovaskocsival vagy éppen autóval. Azután ott csapatot 
választottunk, elkészítettük a karkötőket. Persze a strandolás sem 
maradhatott el a különféle játékok és a horgászat mellett. Ott 
megvacsoráztunk és visszaindultunk a táborba. A csapatvezetők 
kaptak krónikásfüzetet, amibe az induló, a csatakiáltás, a névsor és 
a legemlékezetesebb élményeink kerültek. Este diszkó volt Pinczel 
Robi bácsi jóvoltából, a csúcs viszont a palacsinta volt a 
nyugdíjasklub tagjainak felajánlásaként. Másnap reggel tornával 
kezdtünk. A reggeli után elindultunk a Vargatanyára, ahol először 
csapatversenyen vettünk részt, utána ebédeltünk, majd 
megtekintettük a lovasbemutatót. A vállalkozó szellemű gyerekek 
lovagolhattak, majd patkolóbemutatót is láthattunk, utána 
indultunk vissza a táborba. Lepakoltunk és máris kezdődött a 
táncház, ami meglepetésként ért bennünket, de mindenki ropta, 
nem akart kimaradni belőle. Vacsora után kezdődött a nap 
fénypontja. Míg a kisebbek mesét néztek, a nagyobbak éjszakai 
túrára indultak. Végigjártuk a tanösvényt, felmehettünk egy 
vadászlesre, közben még jobban megismerhettünk néhány állatot 
az erdő lakói közül. Az egész akkor vált igazán izgalmassá, amikor 
viharba keveredtünk, s éjfél felé értünk vissza a nyolckor kezdődött 
túráról.  Az utolsó napon reggeli után előadást tartott nekünk a 
nyár veszélyeiről a kunszentmikósi rendőrkapitányság 
munkatársa, majd a tűzoltóság munkatársai vezényletével részt 
vettünk egy fergeteges „habpartin”. A nap hátralévő részében 
íjászkodtunk, lovagoltunk, lángost kóstoltunk, kézműveskedtünk, 
trambulinoztunk, sílécen közlekedtünk és a biciklis pályán 
tekerhettünk végig. Ebéd után elkezdődött a sátrak bontása, és öt 
óra után felolvastuk a krónikásfüzetbe vezetett élmények, majd 
meggyújtottuk a tábortüzet. Ezúton szeretném megköszönni a 
táborlakók és a magam nevében mindenkinek, aki a tábor 
szervezésében, lebonyolításában bármilyen formában segédkezett. 
Mindenki nagyon jól érezte magát, és reménykedünk abban, hogy 
jövőre is találkozhatunk egy ilyen jól szervezett, jó hangulatú, 
élményekkel teli táborban. 

Hegedűs Evelin 

Nyári élményem a lovaglás 
 
Nagy örömmel vettem róla tudomást, hogy idén nyáron részt 
vehetünk Gazdik Róbert lovaglási óráin. A lovak megszeretése még 
óvodás koromban kezdődött, persze ez is Robinak köszönhető. 
Középsős voltam az óvodában, mikor az óvó nénik elvittek 
bennünket lovagolni. Már akkor megkedveltem a lovakat. Ebben az 
évben májusban tudtuk meg társaimmal, hogy lehet jelentkezni 
lovagolni, ráadásul díjmentesen, szüleink örömére. Nagy 
izgalommal vártuk, hogy elkezdődjön az első foglalkozás, amire 
nagyon sok gyerek eljött. Minden egyes alkalommal ügyesebbek 
lettünk. Tanítómesterünk szeretettel várt bennünket minden 
szerdán, csütörtökön és pénteken. Nagy szakértelemmel oktatott 
bennünket. A nyári szünidőben szerdánként találkozhattunk 
kedvenc lovainkkal. Az én kedvencem Adacs, nyár végére már 
együtt ügettünk. Nagyon jól éreztük magunkat, így többet 
találkozhattunk egymással mi, gyerekek is. Nemcsak lovagoltunk 
ám! Gondoztuk, tisztítottuk, nyergeltük kedvenceinket. Ez a kis 
csapat nagyon reméli, hogy az új tanévben is lesz folytatás. 
Köszönjük Robinak és mindenkinek, aki támogatta ezt a 
lehetőséget. 

 Nagy Kincső Viktória 
5. osztályos tanuló 

Ami a szívemet nyomja 
 

 

 

 

 

 

Azért lett lovunk, mert Kecskeméti papának volt egy Baba nevű 
lova, amit később eladott. Mindig át akartunk menni lovat nézni. 
Úgy gondolták, hogy egyszerűbb, ha nekünk is lesz egy. Anya 
nem akarta, mert féltett minket. (Épp elég jószág és munka van 
itt.) De ezzel mit sem törődve Apáék Áipli Miskával 
megbeszélték, ha tud szelíd csikót, szóljon nekik. Talált is. 
Kunszentmiklóson nevelte fel Szappanosné Ica néni, mert ellés 
után a csikó anyukája elpusztult. Ő dudliztatta mindennap. A 
napraforgómagot mindig kivette a zsebéből. Apa szólt, hogy 
menjünk ki. Nagyon örültünk, mert a futóról egy pej, egyéves 
kancacsikót vezettek le. Különös ismertetőjele a farán lévő fekete 
folt volt és a fején egy csillag. Gyorsan megszokott nálunk. Egy 
füttyszóra az erdő sarkából is odafutott hozzánk. Szerette a 
szőlőcukrot, almát, sárgarépát. Később befogtuk lovas kocsizni 
és vigasztalásképpen gyakran ültünk a hátán. Kalló doktor is 
évente látta és elégedett volt vele, mert látta, hogy jó sora van. Ő 
volt ott a születésénél. Akkor is érdeklődött, amikor tudta, hogy 
kiscsikója lesz. Izgultunk mindannyian, hogy az ellésnél minden 
rendben legyen. Augusztus 19-én nagyon meleg volt egész nap, 
tudtuk, hogy már csak pár nap van a nagy napig. A hasán az erek 
teljesen kidülledtek. A szokásosnál hamarabb bekéredzkedett a 
helyére. (Anya engedte be) Apa csak negyedórára ment el. 
Ezalatt megszületett a kiscsikó: Kecskeméti – Baba – Holló – 
Csinos. Lefertőtlenítették a köldökét. Órákon át mellettük 
voltunk, Papa és Apa pálinkával ünnepelt. Megvárták, míg lábra 
áll és megissza a fröccstejét. 98 centi a marmagassága. Lábai 
nagyon hosszúnak tűntek a többi testrészéhez képest. Napról 
napra erősödött. Baba két héten keresztül folyton mellette volt 
elválaszthatatlanul. Ezután mindig távolabb engedte magától, de 
szemmel tartotta. Ha rakoncátlankodott, megcsípte a farát, de 
csak akkor. Szépen növögetett, anya és kölyke sokszor vágtázott 
a fák között. Sajnos december elején Baba még inni sem akart. 
Apának ez gyanús lett. Felhívta ismerősei közül azokat, akik 
értettek a lóhoz (vasárnap volt), hogy mi lehet a baj. Először még 
reménykedtünk. De kedd reggelre az istállóban már nem tudott 
lábra állni. Óráról órára romlott az állapota. Kint éjszakázott a 
legmelegebb takarónk alatt. Apa két óránként ránézett. Másnap 
Kalló doktor megerelte, infúziót adott neki. Egy kicsit javult, de 
csak pár óráig. A következő éjszaka éjfélig kint voltunk vele. 
Próbálkoztunk a lehetetlennel. Ezen az éjszakán Apa mellette 
aludt. Reggel Baba még mindig élt. Mindig próbált lábra állni, 
ahányszor a kiscsikója nyerített. Kovács Jóska sárgarépát hozott, 
Sanyiék is segítettek. Sokan izgultak, akik tudták, hogy beteg a 
lovunk. Próbálkoztunk az utolsó lábra állítással, traktorral 
emeltük fel. De már akkor nagyon gyenge volt. Elbúcsúztunk tőle 
többször is, nemcsak a mi könnyeink folytak, hanem az övé is. 
Délelőtt elvitték…Hiányzik. Józsika azt mondta, hogy pegazus lett 
és unikornis, ha betegek vagyunk, megérint a szarvával, és 
meggyógyulunk. Csinos azóta már 1-éves, Apa lett a 

„pótmamája”. Van egy új, nála fél évvel idősebb barátnője, akivel 
együtt vágtáznak az erdő alatt. Őt úgy hívják, hogy Szellő. Csinos 
minden hónap 19-én meglepetést kap.  Rakoncátlan, nagyon 
gyorsan tud vágtázni. Józsika néha úgy hívja, hogy Szilaj. Szilaj 
nem a vad völgy, hanem az akácosunk paripája. Megpróbálunk 
vigyázni rá, felnevelni, mert ő a legkedvesebb lovunk, Baba 
kancacsikója. Köszönjük Kalló doktornak és mindenkinek, aki 
segíteni próbált megmenteni Babát.    

 
Kecskeméti Réka 
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Röpülj páva, röpülj! 
 
„ Röpülj páva, röpülj! ” címmel július 28 – án néptánctalálkozón vettünk 
részt Kunszentmiklóson. A nyári szünetben minden hétfőn Szilvi nénivel 
készültünk a bemutatóra Dunántúli táncunkkal. Többen készültünk, mint 
ahányan eljutottunk a versenyre. Szombaton reggel már fél nyolckor 
megérkeztünk a strandra. Próbával kezdtünk, majd a néptáncos ruhába 
öltöztünk. Nagyon sok táncos volt. A verseny kétórás volt. Egy kicsit 
izgultunk, de jól sikerült a táncunk. A többi csoport már évek óta együtt 
táncolt, ez látszott is az előadásukon. Mi bronzfokozatot kaptunk. A 
verseny után ebéd és strandolás következett. Az időjárás is kedvezett. 
Egy mezőfalvi néni nagyon szépen és gyorsan befonta mindenki haját. 
Két nap után bontottam ki én a hajamat. Csicsa Laci anyukája, Márti 
néni, Dzsenifer anyukája és Kinga anyukája végig felügyelt ránk.Az esti 
eredményhirdetésre és bemutatóra többen is eljöttek Kunadacsról. 
Pongráczné Zsuzsa néni vette át a bronz minősítésünket. Köszönjük 
Szilvi néni felkészítő munkáját. Ismét egy élménnyel gazdagabban – bár 
fáradtan – tértünk este haza. 

Kecskeméti Anna 

Köszönet a szülői szervezetnek 

Bár egy kicsit megkésve, szeretnénk megköszönni a szülői szervezet 
támogatását, ami lehetővé tette, hogy a 3. osztály induljon a Dinasztia 
Kiadó által hirdetett LÜK – bajnokságon. A LÜK szó mozaikszó, Logika 
– Ügyesség – Kitartás szavak rövidítése.A szülői szervezet vásárolta meg 
az alaplapokat és a füzeteket, mi pedig vállaltuk a versenyzést, így 
féláron jutottunk hozzá. Logika, matematika, nyelvtan és szövegértés 
területeken gyakorolhattunk órákon és szünetekben. Mindig 12 feladatot 
kellett megoldani, és az alaplap számozott négyzeteit a helyes válasz 
helyére tenni. Ha jól dolgozott valaki, megfordítva az adatlapot egy 
geometrikus mintát kapott – így önmagát tudta ellenőrizni. A helyes 
megoldás mellett a gyorsaság is számított. December 13 – án tartottuk a 
helyi versenyünket, ahol Kecskeméti Anna, Kemenczei Dominik és 
Taskó Máté bizonyult a legügyesebbnek. Március végén Kecskeméten 
ők képviselték iskolánkat a területi döntőn. Bár az országos versenyre 
nem jutottunk be, így is szépen szerepeltek mindhárman. 
Könyvjutalomban részesült mindenki, oklevéllel és szíves vendéglátással 
köszönték meg a diákoknak a felkészülést és a versenyzést. Köszönjük, 
hogy kipróbálhattuk a tanulás e játékos formáját is. 

 
Kecskemétiné Halcsik Mónika 

3. osztályos tanító néni 

 
Csavard fel a szőnyeget! 

 
Élvezettel olvasom a Barangolóban megjelenő írásokat falunk 
„nagyjai”-ról. Sokan  élnek köztünk, akik valaha önzetlenül a település 
szolgálatába álltak, aktív tagjai voltak a közösségnek és akikről meg 
kell emlékeznünk. Előző mondataim ellenére én mégsem a régmúltról 
írok. Az utánunk következő korosztály is követel említésre méltó 
tetteket, amit véleményem szerint „melegében” kell közzétenni. Ha 
gyermekünk sikereket ér el tanulmányai vagy munkája terén, büszkék 
vagyunk rá. A család megünnepli, feltétlenül és joggal dicsekszünk 
szomszédoknak, ismerősöknek, a nagy közösség azonban nem biztos, 
hogy értesül róla. Pedig fiataljainkra is van miért felnéznünk. Például 
bemegyünk az Adacsi Patikába, ahol egy kedves, fiatal gyógyszerésznő 
fogad minket. Vajon tudjuk-e, hogy Kunadacs első doktori címet 
szerzett polgárával állunk szemben? Félreértés ne essék, nem ő az 
egyetlen, de olyan gyerek, aki a mi iskolánkból (helyesebben 
óvodánkból) indult és végül hozzánk tért vissza, csak egy van:  
Dr. Nagy Elvira. Amikor megkerestem Elvirát és elmondtam, hogy 
szeretném közkinccsé tenni az eredményeit, azt válaszolta, hogy jól 
elvan ő csak úgy, a „szőnyeg alatt”. Úgy gondoltam, nem hagyhatjuk 
ott. A következő sorokban ő maga mondja el nekünk, mi történt vele az 
elmúlt években, megmutatva, hogy kitartással és akarattal mennyi 
mindent el lehet érni.  

 

„1972. szeptember 30-án Szabadszálláson születtem. Édesapám, 
Nagy Ferenc a tsz-világban anyagbeszerző volt, majd a 
rendszerváltás után, több munkahelyen dolgozott, de ma már 
nyugdíjas. Édesanyám, Janovics Ella szintén a tsz-ben kezdte 
pályafutását könyvelőként. Bár már ő is nyugdíjas, a mai napig 
dolgozik. Vagy egy húgom, aki családjával Erdélyben él.  
Az óvodában eltöltött 4 év után 1979-87-ig jártam a helyi 
általános iskolába. 8 év alatt 7osztályfőnököm volt, de az utolsó 
évben Menyhártné Naszvadi Erzsébet tanárnő izgult  
(természetesen a többi diákjáért is) a sikeres 
pályaválasztásomért. Miután felvettek, 1987-91-ig Kecskeméten 
jártam a Szent-Györgyi Albert Egészségügyi Szakközép-és 
Szakiskolába, ahol kollégistaként megtanultam az első lépéseket 
az önálló élet felé. Ebbe az iskolába azzal a szándékkal 
jelentkeztem, hogy gyógyszertári asszisztens leszek majd 
„nagykoromban”. Jól mentek a tanulmányaim és gondolkozni 
kezdtem a továbbtanuláson. Az osztályfőnököm, Horváth 
Kázmérné (fizikát és kémiát tanított) nagyon kedves tanárnőm 
volt, céljaimat maximálisan támogatta. Sikeres érettségi után 
sikeresen felvételiztem Szegedre a Szent-Györgyi Albert 
Orvostudományi Egyetem Gyógyszerésztudományi Karára. Ez a 
döntés 5 nehéz, de szép évet jelentett az életemben. Tanáraim 
között voltak tanársegédek, adjunktusok, professzorok. Nagyon 
megszerettem Szegedet, igazi diákváros, azonban én 
mindenképpen szerettem volna szüleim közelében maradni. 
Diplomám megszerzése után, 1996-ban Fangné dr. Vass Julianna 
gyógyszerésznő invitálására Kunszentmiklósra kerültem dolgozni 
a Szent Miklós Gyógyszertárba. Munka mellett 2001-ben 
szakvizsgát tettem saját szakmámon belül, így szakgyógyszerész 
lettem. 2008 decemberében az országgyűlés megszavazta, hogy a 
gyógyszerészeknek is automatikusan járjon a doktori cím a 
diplomájukhoz, mely jogot visszamenőleg is megkapott minden 
patikus. 2011 január közepe óta dolgozom itt Adacson a 
fiókpatikában. Furcsa, de jó érések kavarogtak bennem az elején. 
Sokat izgultam, hogy milyen lesz újra itthon. Emlékeznek-e még 
rám, elfogadnak-e, mint embert, illetve szakembert?  Vagy csak 
még mindig a kislányt látják bennem, főleg, az idősebbek? 
Elfogadják-e majd a tanácsaimat, intelmeimet? Mernek-e tőlem 
információt kérni? Ilyen és ehhez hasonló gondolatok kavarogtak 
a fejemben. Több mint 1 év után úgy érzem, hogy az a „pár év”, 
ami kimaradt, jelentéktelen. Mintha semmi sem történt volna, 
kedvesen, türelemmel fogadott mindenki. Vigasztaltak, 
bátorítottak, ha valamit elrontottam. Új élményekkel 
gazdagodtam, amikor újra találkoztam régi osztálytársaimmal, 
óvó nénikkel, tanáraimmal (sajnos már vannak, akik nem élnek 
közöttünk). Esedékes lenne az idén 25 éves általános iskolai 
találkozó is. Sok fiatal bejön hozzám a patikába, akikről sejtelmem 
sincs, hogy ki fia-lánya. Amikor a recepten a nevet elolvasom, 
akkor jövök rá, hogy ki az apukája, anyukája, és néhányszor 
bizony már meglepődtem. Igyekszem az ő bizalmukat is elnyerni, 
mert belőlük majd egyszer felnőtt lesz, ők a jövő nemzedéke és 
remélem, hogy még sokáig fogunk együtt kommunikálni. Most, 
hogy újra adacsi lettem, itthon érzem magam. Csütörtökönként az 
anyapatikában dolgozom, de az a munka olyan lett, mint egy 
mellékállás. Sok minden megváltozott. A szakma és a munka 
ideszólít,  itt sok kedvességet kapok mindenkitől. Ebben a 
világban nagyon nehéz egy embernek – akár fiatal, akár idősebb – 
talpon maradni. A vidék egyre távolodik a várostól, munkahelyek 
szűnnek meg, minden a pénzről szól. Ha valaki mögött nincs 
támogató családi háttér, akkor keményen meg kell küzdeni 
mindenért. Azonban szorgalomnak, akaratnak és kitartásnak is 
lennie kell, mert a cél csak így érhető el. Így lettem gyógyszerész, 
ami nem csak a szakmám, hanem a hivatásom is.” 
Amellett, hogy büszkék lehetünk rá, szeretném fiataljaink 
figyelmét felhívni Elvira utolsó mondataira: szorgalommal, tenni 
akarással, elhivatottsággal sok mindent el lehet érni, és ti képesek 
vagytok erre! 
 
Köszönjük, Elvira! 

Hrucsárné Simon Ilona 
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Hogyan töltötték az óvodásaink 
a tanév utolsó hónapjait? 

 
Az óvodás gyermekeinknek a tanév utolsó három hónapjában 
igazán sok érdekes programban volt részük. Március 21-én a 
gyerekekkel együtt mi, felnőttek is nagy izgalommal vártuk a 
ladánybenei kollégákat szakmai konzultációra és egy kis 
vendéglátásra. A gyerekek nagy szeretettel fogadták a vendégeket, 
és büszkén mutatták meg, hogy mi mindent tudnak, milyen ügyesen 
tudnak bánni az ollóval és a ragasztóval. A kollégáknak egy 
bemutató foglalkozást szerveztünk, betekintést engedtünk nekik a 
mindennapi munkánkba. Megbeszéltük a látottakat, majd 
megismerkedtek az óvodánkkal. A közös ebéd után még egy kis 
baráti beszélgetésre is volt alkalmunk. Hasznosan és érdekesen telt 
el ez a napunk. Jó lenne a továbbiakban is fenntartani ezt a jó 
kapcsolatot a két intézmény között. Hagyományainkhoz híven 
ebben az évben is megrendeztük a húsvéti játszónapunkat. A 
nyíltnapon a szülők beleláthattak a gyerekek mindennapi életébe. A 
következő napon pedig a gyerekek a szüleikkel együtt részt vettek 
egy húsvéthoz kötődő vizuális foglalkozáson. Először egy kis  „ Ki 
mit tud?” játékot játszottunk. Ezután megnéztük, hogy mit rejtettek 
el a nyuszik a fűben a gyerekek számára. Majd a szülőket és a 
gyerekeket 4 csoportba osztottuk és az óvoda épületében 3 csoport, 
különböző húsvéthoz kötődő ajándékokat készített, a negyedik az 
udvaron húsvéti jellegű mozgásos játékkal múlatta az időt. A 
délelőtt nagyon gyorsan eltelt, mindenki sok-sok élménnyel és 
ajándékkal megrakodva tért haza. Alighogy visszatértünk a tavaszi 
szünetről, az óvodánál jelentkezett egy Furfangos paraván nevezetű 
bábszínház. A Mirr-Murr a kandúr című előadást néztük meg a 
sportcsarnokban. A gyerekeket is bevonta az előadásba, így egész 
végig nagyon figyeltek és nagyon élvezték is. Legközelebb 
szerencsésebb lesz, ha az óvodába hívjuk meg, mert a csarnokban 
nagyon elveszett a hang, ez egy kicsit rontott az előadás értékén. A 
jövő évre szóló beiratkozást május 2-án, 3-án és 4-én 
tartottuk.Május 7-én megünnepeltük az édesanyákat. Mind a két 
csoportban versekkel, dalokkal, virággal és egy kis saját kezűleg 
készített ajándékkal köszönték meg az anyukáknak és a 
nagymamáknak azt a szeretetet és törődést, amit tőlük kaptak. 
Május 11-én a gyerekek és a szülők kirándultak a kecskeméti 
vadasparkba Idegenvezető várt ránk és végigvezetett bennünket. 
Megmutatott nekünk mindent, nagyon sok ismeretet és történetet 
mondott el az ott élő állatokról. Ezután mindenki készíthetett 
magának bőrből egy kis ajándékot. A gyerekek és a felnőttek is nagy 
élvezettel végezték a munkát a szakszerű irányítás mellett. Szép 
nyakláncok és karkötők készültek el, amiket a készítője haza is 
hozhatott. Indulás előtt még a park előtti játszótéren játszottak a 
gyerekek, majd elfáradva hazaindultunk. Még Kerekegyházán 
megálltunk egy kis fagylaltozásra. Május 30-án a gyermeknapra 
vendégeket vártunk, a Palinta társulat két tagját. A művelődési 
házban zenés bohócprogrammal szórakoztattak minket, majd a 
társulat tagjainak a segítségével elkészíthették a kedvenc 
szereplőjüket. Az óvoda udvarán mozgásos játék következett. A 
mozgás után jólesett az ebéd.Július 1-jén 17 órára terveztük az 
évzáró ünnepélyünket és a nagycsoportosok búcsúztatását. Délelőtt 
egy kicsit előbb befejeztük a játékot, hogy a nagyokkal énekelve 
végigjárjuk az óvodát és elbúcsúzhassanak az épülettől, a társaktól 
és a felnőttektől az iskolába indulók. Mindenkit hazavittek, majd 
időben visszahoztak a délutáni műsorra, ami a megszokottnál is 
kedvesebbre sikerült. Július 2-án a falunapon egy kis színes 
műsorral ajándékoztuk meg a falu lakosságát. A Szivárvány csoport 
a Gyermek volt minden óriás… kezdetű dalra egy kis táncot adott 
elő nagy sikerrel. A Tulipán csoport pedig Ria, ria Hungária című 
futballista indulóra készült egy kis edzésprogrammal. Ennek 
aktualitást adott az a tény, hogy a helyi futballcsapat a csoportjában 
működése óta először első helyezést ért el. Ezúton is gratulálunk.Az 
egész év folyamán tartottuk a kapcsolatot a védőnővel. Minden 
hónap utolsó hétfőjén beszélt a csoportokkal a személyi tisztaságról, 
a dohányzásról, a szelektív hulladékgyűjtésről stb. Ilyenkor mindig 
foglalkozást tartott a csoportokban. Ha nekünk szükségünk volt a 
segítségére, akkor is szívesen jött. Köszönjük a segítségét, és a 

munkájában, a magánéletében is további sok sikert kívánunk neki. 
Nyertes pályázatunknak köszönhetően a tanév végén a rendőr nénik 
és a rendőr bácsi beszélgettek a gyerekekkel arról, hogyan 
ismerkedjenek, kinek mit mondjanak el magukról. Megmutatták, 
hogy az egyenruhájukon milyen jelzések vannak, azok mit 
jelentenek. Az apróságok kipróbálhatták a bilincset és a gumibotot. 
Láthatták, hogy az egyenruhához a bilincsen és a gumiboton kívül 
tartozik egy pisztoly és egy gázspray is. Megnézhették a golyóálló 
mellényt is. A tavasz folyamán lehetőségünk nyílt arra, hogy itt 
helyben egy héten két nap lovagolni vigyük a gyerekeinket. Egyik 
héten az egyik csoport gyerekei, másik héten pedig a másik csoport 
gyerekei mehettek. Ezt a lehetőséget még a nyári időszakra is 
megkaptuk. Köszönjük mindazoknak, akik ezt lehetővé tették a 
számunkra. Reméljük, hogy a jövőben is biztosítják ezt a nagyszerű 
lehetőséget. Az utolsó szülői értekezleten az óvodavezetőnk 
papírgyűjtést hirdetett. Egész nyáron gyűlt a sok papír, amit 
augusztus elején pakoltunk fel egy hatalmas konténerre. Rengeteg 
papír gyűlt össze. Készülünk az új évre, és szeretettel várjuk az új 
óvodásainkat. Galambfalvi Éva kolléganőnk nem kezd velünk, mert 
ettől az évtől Tasson fog dolgozni egész munkaidőben. Kívánjuk 
neki, hogy lelje örömét az új munkájában és fogadják őt olyan 
szeretettel, mint amilyen szeretettel mi fogadtuk. Nagyon sajnáljuk, 
hogy itt hagy bennünket. Az egyik szemünk sír, a másik meg nevet, 
mert örülünk annak, hogy végre munkát kapott. Sok sikert 
kívánunk. Végül szeretnék mindenkinek nagyon jó egészséget és sok 
sikert kívánni az új tanévben. 
 

Újvári Sándorné 
 

SPORT 
ÚJRA ITT VAN A (G.) NAGY CSAPAT 

Augusztus végén kezdetét vette az új focibajnokság, melynek 
címvédőként vágtunk neki. Annyi változás történt a nyáron, hogy 
a legendás bajnokcsapatból távozott Burián István tanár úr, aki 
befejezte aktív sportolói pályafutását. Célunk az, hogy minél jobb 
eredményt érjünk el a bajnokságban. Titkon bízunk abban, hogy 
ismételten sikerül a dobogó legfelső fokára állni. Az ehhez vezető 
út pokolian nehéz lesz, hiszen minden csapat a bajnokot szeretné 
legyőzni. Nagyon jó lenne újra átélni azt az érzést, amelyet a 
legutóbbi falunapon ízlelhettünk meg, hiszen az év legfontosabb 
eseményén vehettük át a sporttörténelmi bajnoki címért járó 
aranyérmeket 

1. forduló:   Hetényegyháza SE – Kunadacs KSE 3-4 (1-2) 
Gólszerzők: Zadravecz Róbert (2), Márkus Norbert, Kévés 

Sándor 

2. forduló:   Kunadacs KSE – Ballószög KSK 4-0 (2-0) 
Gólszerzők: Zadravecz Róbert, Varga Zoltán, Kis-Juhász 

Tibor, Kasza János 

3. forduló:   Ágasegyháza SE – Kunadacs KSE 1-3 (1-1) 
Gólszerzők: Zadravecz Róbert (2), Varga Zoltán 

 

Csapatunk három forduló elteltével jelenleg a táblázat második 
helyén áll a listavezető Tass csapata mögött. A Kunadacs KSE az 
elmúlt 23 bajnoki mérkőzés (21 győzelem, 2 döntetlen) óta 
veretlen 

Kedves szurkolóink, ne feledjétek, hogy: 

„Bajnokcsapat, bajnokcsapat nagyon sok van, 

de olyan, mint a kunadacsi csakis egy van! 

Góllövés a tudománya, 

a csapatot a G. Nagy Laci dirigálja!” 

 

Hajrá, Kunadacs!       Csorba Gábor                           
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Községi Önkormányzat Kunadacs 

Felelős kiadó:  
Dunai László  

Felelős szerkesztő: 
Szántai József 

Szerkesztőség címe: 6097 Kunadacs, Kossuth 
L. u 51. 

Tel/Fax: 76/ 558-213 
E-mail:  kunadacsibarangolo@gmail.com 

Szerkeszti a szerkesztőbizottság 
A szerkesztőség  a hozzá érkezett cikkekben a 

tartalmi, helyesírási és stilisztikai hibákat 
javítja. 

A rendelkezésre álló hely függvényében - a 
tartalmat nem érintő módon -   
a rövidítés jogát fenntartjuk! 

 

Nagyné Kovács Anikó 
ARANYMŰVES ÁPRILISI AJÁNLATA 

 
Megkezdem MERION márkájú fali ingaórák 

árusítását. Dallamot játszó, ütőfunkciós, 
igényes fatokozatú modellek közül is 

választhat üzletemben.  
 

További ajánlataim: 
• Szilikon divatórák 
• Ékszertartó ridikülök – ládikák 
• Féldrágakő szobrok 
• Arany – ezüst ékszerek 
Szolgáltatásaim: 
• ékszerkészítés, 
• javítás, 
• vésés, 
• drágakőpótlás, 
• értékbecslés 
Megunt, használt arany ékszereit, új ékszer 

vásárlása esetén 6000 Ft/g áron 
beszámítom. 

 
ARANY ÉS EZÜST FELVÁSÁRLÁS 

Nyitva tartás: 
hétfő, szerda, péntek 1330 - 1730 

kedd, csütörtök 830 – 1230 
szombat 8 – 12 

Üzlet: Szabadszállás, Ady Endre u. 8. 
Tel.: 06-30/365-31-96 

 

ANYAKÖNYVI HÍREK 
 

 
Születtek: 

Mellár Pál   2012. VI. 30. 
Áipli Zoltán  2012. VII. 09. 
Pintér Leila  2012. VII. 24. 
Kiss Mário Emilio 2012. VIII. 08. 

 
Házasságot kötöttek: 

Szemerédi Zsanett és Pergel János 
2012. VII.28. 

 
Elhunytak: 

Balogh Sándor  2012. VII. 01. 
          Valkai Éva            2012. VIII.26. 
          Rendek István           2012. VIII. 30. 

Helyreigazítás 
A Kunadacsi Barangoló előző számában tévesen 

tüntettük fel az elhunyt Pőcze Jánosné nevét. 
 A tévedésért szíves elnézésüket 

                       
                      Kedves 

Kunadacsi Lakosok! 
 
Felújításra került a kunadacsi 
egészségházban a fogorvosi 
rendelő. Dr. Szabó Izabella 
szeptember 12-étől várja betegeit 
minden szerdán 8 és 12 óra 
között. 

Dunai László 
polgármester 

A Kunadacsi Barangolóval 
kapcsolatos észrevételeket, 
véleményeket és cikkeket 

várjuk a művelődési házba. 
szerkesztőség 


